
 

 

بيانات مقام معظم رهبرى در ديدار كارگزاران نظام به مناسبت هفدهم ربيع الاوّل - 31 /خرداد/ 1379

بسم اللَّه الرّحمن الرّحيم
بنده هم ميلاد مسعود نبى اكرم حضرت محمّدبن عبداللَّه صلّى اللَّه عليه وآله و ولادت با سعادت حضرت امام جعفر

صادق عليه الصّلاةوالسّلام را به همه مسلمانان عالم، به همه حق طلبان و آزادگان ؛ مخصوصاً به ملت شريف و
بزرگوار ايران، همچنين به شما حضّار محترم، مسؤولان محترم كشور، ميهمانان عزيز كشورهاى اسلامى از سراسر

جهان و سفراى محترم كشورهاى اسلامى تبريك عرض مى كنم.
هم خود نبى اكرم از لحاظ شخصيت، در اوج قلّه عالم آفرينش است ؛ چه در آن ابعادى كه براى بشر قابل فهم است،
مثل همين معيارهاى عالى انسانى - عقل، تدبير، هوشمندى، كرم، رحمت، عفو، قاطعيت و از اين قبيل چيزها - چه

در آن ابعادى كه از مرتبه ذهن انسان بالاتر است - ابعاد نشان دهنده تجلّى اسم اعظمِ حق در وجود پيغمبر اكرم و
مقام قرب پيغمبر به خداى متعال - كه ما از اينها فقط نامى و صورتى مى شنويم و مى دانيم و حقيقت آن را خداى

بزرگ و اولياى بزرگش مى دانند و هم پيام آن بزرگوار يك پيام بالاترين و بهترين براى سعادت انسان است ؛ پيام
توحيد، پيام ارتقاء مرتبه انسان و پيام تكامل وجود بشر.

درست است كه بشريت، تا امروز توفيق پيدا نكرده است كه اين پيام را به طور كامل در همه ابعادش در زندگى خود
پياده كند ؛ وليكن بى گمان حركت تعالى و ترقّى انسان، يك روز به اين جا خواهد رسيد. اين يك نقطه اوج و يك
تعالى براى انسان است. با فرض اين كه فكر و فهم بشريت و ادراكات عالى و دانش او رو به پيشرفت است و پيام

اسلام، هم زنده است، شكّى نيست كه يك روز اين پيام، جاى خود را در زندگى جامعه بشرى پيدا خواهد كرد.
حقّانيت پيام نبوى، حقّانيت توحيد اسلام، درس اسلام براى زندگى و راه اسلام براى سعادت و پيشرفت انسان، بشر

را به آن نقطه اى خواهد رساند كه اين جاده روشن و هموار را پيدا كند و در آن قدم بگذارد و پيش برود و تعالى و
تكامل خود را بيابد.

آنچه كه براى ما مسلمانها مهم است، اين است كه معرفت خود را نسبت به اسلام و پيغمبر گرامى اسلام، زياد كنيم.
امروز در دنياى اسلام يكى از دردهاى بزرگ، درد تفرقه و جدايى است. محور وحدت عالم اسلام، مى تواند وجود مقدّس

پيغمبر - نقطه اعتقاد همه ؛ نقطه تمركز عواطف همه انسانها - باشد. ما مسلمانها هيچ نقطه اى را به اين روشنى و
به اين جامعيت - مثل وجود مقدّس پيغمبر - نداريم ؛ كه هم مسلمانها به او معتقدند، هم علاوه بر اعتقاد، يك

پيوند عاطفى و معنوى، دلها و احساسات مسلمانان را به آن وجود مقدّس، متّصل كرده است. اين بهترين مركز وحدت
است.

تصادفى نيست كه ما مشاهده مى كنيم در اين سالهاى اخير، مثل دوران قرون وسطى و دوران تحليلهاى مغرضانه
مستشرقين،نسبت به ساحت مقدس نبى اكرم اهانت روا مى دارند. در دوران قرون وسطى كشيشان مسيحى در

نوشته ها، گفتارها و كارهاى هنريشان و در دورانى كه تاريخ نويسى مستشرقين باب شد، همانها در آثارشان به
شخصيت پيغمبر اكرم اهانت مى كردند. در قرن گذشته هم باز ديديم كه مستشرقين غيرمسلمانِ غربى يكى از نقاطى

را كه مورد تشكيك و در مواردى مورد اهانت قرار دادند، شخصيت مقدس و مبارك نبى اكرم بود!
مدتها فاصله شده بود ؛ ولى اخيراً باز شروع كردند. در چند سال اخير، انسان يك تهاجم مطبوعاتى و فرهنگى پليد و
شومى را در اكناف عالم نسبت به شخصيت نبى اكرم صلّى اللَّه عليه وآله وسلّم مشاهده مى كند. اين كار مى تواند

حساب شده باشد ؛ چون به اين نقطه توجّه شده است كه مسلمانان مى توانند برگرد محور وجود مقدّس نبى اكرم و
اعتقاد و محبت و عشق به او جمع شوند. لذا آن مركز را مورد مناقشه قرار مى دهند.

علماى اسلام، روشنفكران مسلمان، نويسندگان، شعرا و هنرمندان در دنياى اسلام، امروز وظيفه دارند تا آن جايى كه
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توان آنها اجازه مى دهد، شخصيت نبى اكرم و ابعاد عظمت اين وجود بزرگ را براى مسلمانان و غير مسلمانان
ترسيم كنند. اين امر به اتّحاد امت اسلامى و به خيزشى كه امروز در نسلهاى جوان امت اسلام به سوى اسلام

مشاهده مى شود، كمك خواهد كرد.
برادران و خواهران عزيز! امروز دنياى اسلام بيش از گذشته احتياج دارد به اين كه خود را با مبانى و حقايق اسلام،

مأنوس و نزديك كند. امروز زمينه براى حركت اسلامى در سرتاسر دنياى اسلام فراهم است. امروز در مقابل فساد
دنياى مادّى غرب، فهمِ حقيقتِ توحيد اسلامى براى ملتهاى مسلمان، دشوار نيست. امروز روزى است كه بايد علما و
متفكران اسلام، حركت و تلاش كنند تا دلها را با حقيقت اسلام آشنا نمايند ؛ امت اسلامى را به زمينه تجديد حيات

اسلامى كه بحمداللَّه مقدّمات آن فراهم شده و نمونه هايى از آن در اطراف عالم به وجود آمده است و نمونه بارزى از
آن در اين كشور، در ميان ملت بزرگ ايران - با تشكيل نظام جمهورى اسلامى - تحقّق پيدا كرده است، نزديك كنند.
هرجا كه ما با اسلام و حقايق اسلام و وظيفه اى كه اسلام برايمان معيّن كرده است، صادقانه برخورد كرديم، نصرت

الهى و پيروزى و موفقيت، نصيب شد. ما، هم در مسائل داخل كشورمان اين را تجربه كرده ايم، هم در مسائل دنياى
اسلام اين را ديده ايم. اگر مشاهده مى كنيد كه جوانان مؤمن در لبنان توانستند پيروزى بزرگى را براى خودشان و

براى امت اسلامى و ملت عرب به ارمغان بياورند، اين در سايه اسلام و در سايه آشنايى با اسلام و عمل كردن به
{P .اشاره معظمٌ له به بيرون راندن صهيونيستها از جنوب لبنان است . P} حكم

اسلامى در اين مورد بود.
هميشه همين طور است. علاج دردهاى امت اسلامى ؛ علاج درد بزرگ امت اسلام و زخم عميق دنياى اسلام - يعنى

مسأله فلسطين - نيز همين است. كسانى گمان نكنند كه قضيه فلسطين هم تمام و ملت فلسطين نابود و مسأله
فلسطين در زير اين جنجالها و غوغاها دفن شد! اين خطاست ؛ اين توهّم باطل است. گذشتِ زمان نمى تواند حقى

مثل مسأله فلسطين را از طومار عالم محو كند. فلسطين و ملت فلسطين، زنده و آينده فلسطين، روشن است.
شما ملاحظه كنيد، چندين كشور - چه در آسياى ميانه و چه در منطقه بالكان - بعضى پنجاه سال و بعضى هفتاد

سال، جزو مجموعه شوروى بودند و كسى گمان نمى كرد كه يك روز آنها دوباره به هويّت خودشان برگردند ؛ اما
برگشتند! يك روز شوروى، شكست ناپذير و زوال ناپذير به نظر مى آمد و ظاهربينان خيال مى كردند مسأله

كشورهايى كه در مجموعه شوروى، حل و گم شده بودند، براى ابد تمام شده است ؛ اما اين طور نبود. فلسطين نيز
همين است. فلسطين كه تمام شدنى نيست. فلسطين كه از روى صحنه عالم، گم شدنى نيست ؛ همچنان كه جنوب
لبنان، گم شدنى نبود. صهيونيستها به لبنان نيامده بودند كه يك روز آن جا را تخليه كنند. آمده بودند كه آن جا براى

هميشه بمانند! ديديد كه مجاهدت و صبر و استقامت مردم و جوانان مسلمان لبنان در طول بيست سال، عرصه را
بر دشمن، تنگ و او را مجبور به عقب نشينى كرد. عين اين مسأله در مورد خودِ فلسطين، صادق است. مقاومت مردم
مسلمان و تمسّك به اسلام مى تواند اين نقشه جعلى و دروغين امروز را به هم بزند و نقشه حقيقى -نقشه فلسطين

- و ملت فلسطين را دوباره به اين سرزمين برگرداند. به فضل پروردگار، اين كار شدنى است.
در سايه معرفت به اسلام و عمل به آن، بسيارى از چيزها كه امروز ممكن است به چشمهايى محال و دشوار بيايد، هم

شدنى است، هم وقتى كه در عمل تحقّق پيدا كرد، ديده خواهد شد كه آن قدر هم دشوار و غيرعملى نبود.
اميدواريم خداوند متعال امت اسلامى را بيدار كند، و ما را قدردان اسلام و قرآن و قدردان وجود مقدس پيغمبر قرار

دهد. ان شاءاللَّه اختلافات و دوئيتها ميان مسلمانها، به وحدت و يگانگى و الفت تبديل شود. ان شاءاللَّه در سايه
توجّهات پروردگار و ادعيه زاكيه حضرت بقيةاللَّه ارواحنافداه ما و همه امت اسلامى بتوانيم خودمان را به آن نقطه اى

كه اسلام براى امت خود و براى آحاد بشر در نظر گرفته است، برسانيم. والسّلام عليكم و رحمةاللَّه و بركاته 
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